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[Handelsministeren.] 
her nedbringelsen af energiforbruget højest og 
vil derfor søge opfyldelsen af energiplanens 
mål på dette område fremskyndet. 

Gennem økonomiske incitamenter og obli- 
gatoriske foranstaltninger søger regeringen de 
besparelsesmål, der i energiplanen er opstillet 
for 1985, realiseret i begyndelsen af 80erne. 
De samlede investeringer på besparelsesområ- 
det andrager ca. 9 mia kr. fordelt med knap 
2 mia kr. i 1978, stigende til 21/2 mia kr. i 1980, 
hvorefter investeringerne igen aftrappes. Med 
de forudsete tilskudsprocenter vil statens bidrag 
beløbe sig til godt 2 mia kr. 

Statens besparelser til arbejdsløshedsunder- 
støttelse er imidlertid beregnet til at blive 2-3 
gange større end statsbidraget. ForØgelsen af 
beskæftigelsen er beregnet til ca. 16.000 i 1978, 
stigende til godt 20.000 i 1979 og 1980 for der- 
efter at mindskes. 

Besparelsen i energiimporten er for 1978 an- 
slået til ca. 100 mill. kr., men vil allerede i 
1982 blive af en størrelsesorden på 1 mia kr. 
Nettovalutavirkningen vil dog i de første år 
være negativ på grund af øgede krav til import. 
I de første par år anslås nettoudgiften til ca. 
1/2 mia kr. årligt, men vil i 1981 være vendt til 
en valutabesparelse af samme størrelse. I 1983 
er den varige valutabesparelse på mere end 1 
mia kr. om året. Disse beregninger er foretaget 
ud fra de i dag gældende energipriser. I det 
omfang, disse priser stiger -  hvilket må anses 
for overvejende sandsynligt -  vil valutabesparel- 
sen blive tilsvarende større. 

På forsyningssiden vil regeringen fortsætte 
sine bestræbelser på at tilvejebringe det fornød- 
ne grundlag for de store beslutninger, der skal 
træffes vedrørende mulighederne for at ind- 
bygge naturgas og kernekraft i vort energisy- 
stem. Forsknings- og udviklingsarbejdet med 
henblik på de vedvarende energikilders mulige 
bidrag til landets energiforsyning er tillagt væ- 
sentlig betydning. 

GennemfØrelsen af det omfattende program 
på det energipolitiske område, jeg her har rede- 
gjort for, kræver folketingets positive medvir- 
ken, og jeg ser hen til et frugtbart samarbejde 
med folketinget om løsningen af de energipoli- 
tiske opgaver i de kommende måneder. 

Den første sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om æn- 

dring af lov om lodsvæsenet. 

(Lovforslag nr. L 17. Fremsat 2/3 77. FØrste 
behandling 10/3 77. Betænkning 20/4 77. An- 
den behandling 26/4 77.) 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 152 stemmer. 

FØrste næstformand (Grete Hækkerup): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsministe- 

ren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om æn- 

dring af lov om brandsikring af ældre beboel- 
sesbygninger m. v. [af Kirsten Jacobsen m. fl.]. 

(Lovforslag nr. L 9. Fremsat 2/3 77. FØrste 
behandling 22/3 77. Betænkning 22/4 77. Anden 
behandling 27/4 77). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
forkastedes med 123 stemmer mod 31. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om æn- 

dring af lov om brandsikring af ældre beboel- 
sesbygninger m. v. C Fristforlængelse, finansie- 
ring m. v.). 

(Lovforslag nr. L 108. Fremsat 16/3 77. FØr- 
ste behandling 22/3 77. Betænkning 22/4 77. 
Anden behandling 27 /4 77). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Knud Damgaard (S): 
Der har været afholdt møde i boligudvalget 

mellem anden og tredje behandling, og vi har 
haft samråd med ministeren. Der er ikke afgi- 
vet tillægsbetænkning, men udvalget er enigt i, 


